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BROI.0012.2.9.2019  
  
 

Protokół nr  11/19 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 29 listopada 2019 roku 
  

1) Otwarcie obrad  
 

Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
w dniu 29 listopada 2019 r. o godzinie 1205  otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. 
Powitał radnych oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego, Pana Jana 
Ambrożewicza – Wicestarostę,  Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu, Pana Piotra 
Krygiera – Sekretarza Powiatu, Pana Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego 
Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą  w Jarantowicach.  

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   

2) Stwierdzenie quorum   

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 10/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

21 listopada 2019 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027. 

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją 
Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu. 

7) Opinia Komisji Budżetu i Finansów w sprawie wniosków i opinii przedłożonych przez 
stałe komisje dotyczące projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.   

8) Sprawy różne. 
9) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  Przewodniczący Komisji  zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 7 
Przeciw – 0   
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Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 10/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
21 listopada 2019 r.   

  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 listopada 2019 r.?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 10/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21  listopada  
2019 roku i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
 Za - 7 
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 10/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 listopada 
2019  roku. 
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2020 – 2027. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu – poinformowała, iż długość okresu objętego 
prognozą wynika z art. 227 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Opracowana WPF zawiera 
elementy określone w art. 226 ustawy o finansach publicznych. W 2020 r. planuje się zacią-
gnąć długoterminowy kredyt bankowy w wysokości 9.300.441,01 zł  z przeznaczeniem na 
pokrycie planowanego deficytu budżetowego w kwocie 10.455.678,74 zł. Pozostała kwota 
deficytu zostanie pokryta nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 893.280,73 zł oraz 
wolnymi środkami w kwocie 216.954 zł. Kredyt planuje się spłacać w latach 2021 – 2027.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały? Radni nie 
wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projekt 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwale-
nia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  
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6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz 
z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu – poinformowała, iż budżet Powiatu 
Włocławskiego na 2020 rok zamyka się po stronie dochodów kwotą 108.419.067,38 zł, 
natomiast po stronie wydatków kwotą 118.874.746,12 zł, tak więc w planowanym budżecie 
na 2020 rok wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 10.455.678,74 zł (co stanowi 9,70% 
planowanych na 2020 r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć bankowym kredytem 
długoterminowym i wolnymi środkami. Przychody planuje się w kwocie 10.605.398,74 zł, 
natomiast rozchody w kwocie – 149.720,00 zł. 
W dochodach dochody bieżące wynoszą 88.023.385,09 zł, dochody majątkowe – 
20.395.682,29 zł. Szczegółowa informacja o planowanych dochodach została przedstawiona 
w załączniku nr 1 do projektu uchwały budżetowej.  
Planowane wydatki budżetu powiatu na 2020 rok zamykają się kwotą – 118.874.746,12 zł 
z tego: wydatki bieżące – 79.154.200,16 tj. 66,59 % ogółem planowanych wydatków (w tym 
płace i pochodne – 45.264.180,29 zł), wydatki majątkowe – 39.720.545,96 tj. 33,41 % 
planowanych wydatków ogółem. Szczegółowa informacja została przedstawiona 
w załączniku nr 2 do projektu uchwały. Planuje się rezerwy: ogólną, celową i inwestycyjną na 
kwotę 2.240.000 zł. Rezerwa ogólna – 150.000 zł, rezerwa celowa – 2.090.000 zł, w tym na 
realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 70.000 zł, na wydatki bieżące 
w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 500.000 zł (dodatki uzupełniające dla 
nauczycieli, nieplanowane remonty, inne nieplanowane wydatki), na wydatki bieżące 
w opiece społecznej i pozostałych zadań w zakresie polityki społecznej – 229.000 zł, na 
nieplanowane wydatki w  dps  - ach, w pup, pcpr i inne nieplanowane wydatki.  Wydatki 
bieżące w administracji – 500.000 zł. Zabezpiecza się środki na jednorazowe odprawy 
pieniężne, emerytalne, rentowe i inne nieplanowane wydatki, rezerwa na zakupy inwestycyjne 
i inwestycje – 700.000 zł. Planowane wydatki bieżące w zakresie dróg powiatowych 
uwzględniają koszty utrzymania jednostki – 2.420.603 zł. Zaplanowano środki na zakup 
materiałów do remontów dróg, w tym masy na zimno, grysów, emulsji, kamienia – 410.000 
zł, remonty dróg i chodników, mostów i przepustów – 3.962.037 zł. Na bieżące utrzymanie 
ewidencji dróg, utrzymania zieleni – 120.000 zł, na zimowe utrzymanie dróg – 1.124.111 zł, 
na oznakowanie dróg, utrzymania zieleni, transportu grysu, regulacji stanu prawnego dróg – 
70.000 zł. Zaplanowane wydatki na dział oświata i wychowania – bieżące – 15.907.409,99 zł, 
w którym zaplanowano dotację podmiotową dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół 
publicznych w wysokości 2.081.899 zł. Planowane wydatki w zakresie prowadzenia domów 
pomocy społecznej – 14.398.899 zł, w tym 1.651.590 zł z przeznaczeniem na dotację celową 
dla podmiotów prowadzącego zadanie własne powiatu (DPS w Izbicy Kuj.). W ramach 
budżetu zaplanowano też wydatki związane z transportem zbiorowym – 400.000 zł. Wydatki 
na remonty bieżące w budynkach i bieżące naprawy konserwacje  maszyn, urządzeń – 
4.222.653 zł, w tym środki 3.962.037 zł na remonty dróg z planowanym dofinansowaniem 
z funduszu dróg samorządowych – 1.366.018 zł. Zaplanowano środki w wysokości 497.100 zł 
na promocję powiatu. W budżecie proponuje się środki z tytułu pomocy finansowej na zakup 
niezbędnego sprzętu dla OSP w zakresie  ochrony przeciwpożarowej w wysokości 300.000 zł.  
Zaplanowano też środki w wysokości 300.000 zł na prace konserwatorskie, restauratorskie 
oraz roboty budowlane – związane z zabytkami wpisanymi do rejestru zabytków wpisanymi 
do rejestru zabytków. Wydatki majątkowe wraz z rezerwą na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne – 39.720.545,96 zł (załącznik nr 3 do projektu uchwały).  Zaplanowano zadania 
inwestycyjne na drogach powiatowych – 17.644.475 zł z dofinansowaniem z FDS w kwocie 
8.362.236 zł. Zadania inwestycyjne:   
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 Infostrada Kujaw i Pomorza – zadanie realizowane w ramach RPO Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020 (1.509.595,70 zł, w tym wkład własny 
powiatu – 226.439,36 zł oraz środki unijne – 1.283.156,34 zł), 

 Budowa budynku biurowego wraz z parkingiem służącym wykonywaniu zadań 
publicznych realizowanych przez Powiat Włocławski-Starostwo Powiatowe we 
Włocławku - 4 049 636,00 zł (całkowita kwota 6.767.941 zł), 

Zaplanowano także w starostwie wydatki majątkowe w kwocie 125.000 zł na zakup  
samochodu (kwota 95.000 zł) oraz 30.000 zł na zakup systemu ewidencji czasu pracy. 
Zaplanowane środki w wysokości 50.000 zł dla policji  - zakup samochodu i 125.000 zł dla 
straży pożarnej na zakup odzieży ochronnej.  

 Budowa Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego na bazie organizacyjnej ZS 
w Chodczu wraz z infrastrukturą - Zespół Szkół w Chodczu – 3.136.375,40 zł oraz 
środki pochodzące ze środków unijnych – 6.754.854,11 zł,  

 DPS w Rzeżewie – na dokumentację – 50.000 zł. 
Planowane kwoty dotacji udzielanych z budżetu powiatu na rok 2020 znajdują się 
w załączniku nr 5. Dotacje celowe dla jednostek sektora finansów publicznych 1.721.165,95 
zł, dotacje celowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.381.650,00 zł, 
dotacje podmiotowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.081.899,00 zł.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że nie odpowiada mu, to że nie ma 
współfinansowania przez gminy i powiat zadań. Jest to uszczuplenie dla budżetu  powiatu 
i nie jest to sprawiedliwe dla gmin, które przez wiele lat uczestniczyły w tym 
i współfinansowały zadania. Radny odniósł się do współfinansowania zespołu koszykówki 
Anwil. Zapoznał się z informacją starosty dotyczącą promocji za lata 2017 – 2019 (załącznik 
nr 5 do niniejszego protokołu).  Każdy ma priorytety w wydawaniu środków na promocję 
powiatu. Wydawane środków z budżetu powiatu na sąsiedni, zamożniejszy powiatu radny 
uważa za wielki błąd i nic niedający powiatowi.  Ważniejsze jest wspomaganie jednostek 
straży pożarnej. Powiaty i gminy muszą wydawać środki na ochronę przeciwpożarową, a 
samorządy miast mają za darmo z centralnego budżetu. Zdaniem radnego jest to 
niesprawiedliwe. Na posiedzeniach komisji były próby zaprojektowania inwestycji 
drogowych. Gmina Brześć Kuj. złożyła wniosek, który nie został uwzględniony, ale może 
będzie w następnym roku. Radny z tym się zgodził, zakładając, że w innych gminach jest 
gorzej. Radny będąc burmistrzem przekazywał ogromne środki finansowe, żeby w gminie 
Brześć Kuj. były zrobione drogi powiatowe z 31% udziałem gminy. Promowanie imprez 
kulturalnych a nie promowanie i wycofanie się z promowania dwóch świąt państwowych jest 
niewłaściwym kierunkiem. Nie ma ważniejszego kierunku jak promowanie  spraw 
ogólnonarodowych, czyli Święta 3 Maja i 11 Listopada. Mimo tych uwag, radny stwierdził, 
że będzie głosował za przyjęciem budżetu na rok 2020.   
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że na poprzedniej komisji były podjęte wnioski. Radny 
wyraził nadzieję, że w dniu dzisiejszego posiedzenia starosta ustosunkuje się do tych 
wniosków. Różne są spojrzenia na pewne sprawy i należy to uszanować. Na drogi jest ok. 17 
mln zł, z tego wnioski są złożone na dofinansowanie na kwotę ok. 8 mln zł. Inwestycyjne – 8 
mln zł i remonty. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo czy wszystkie wnioski uzyskają 
akceptację. Radny  zapytał czy zarząd ma alternatywę w momencie, kiedy wnioski nie byłyby 
dofinansowane? Klub Radnych Wspólnota Samorządowa nie będzie nigdy blokował pewnych  
rzeczy, żeby środki zewnętrzne przychodziły do powiatu. Radny jest do dyspozycji, aby 
pomagać. Można mieć pewne różnice zdań. Radny jest zadowolony, że wnioski są złożone na 
wysokie kwoty – 11 mln zł. Jest to dobra tendencja. Jeżeli tyle środków pozyskałoby się, to 
będzie ogromny sukces. Radnego niepokoi to, że na sprawy remontowe jest za mało o 1 mln 
zł. Radny poprosił, żeby pewne rzeczy przemyśleć i później zwiększyć środki na remonty. 
Drogi będą wymagać bezpośrednich remontów. Jeżeli pojawią się środki finansowe, to 
w drugim półroczu należałoby zwiększyć środki na remonty. W planowanych zadaniach 
będzie wykonane ok. 10 km remontów, a dróg jest 400 km.  Następnie radny odniósł się 
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spraw związanych z pracami konserwatorskimi, restauratorskimi przy zabytkach. Od 6 lat na 
zabytki przeznacza się kwotę 300 tys. zł. Był wniosek, aby zwiększyć środki na zabytki do 
500 tys. zł. Gdyby zwiększyć środki o 50 tys. zł nawet w drugim rozdaniu, to byłoby dobrze. 
Zabytki sakralne wymagają remontu. Jeżeli przekazuje się ok. 25 tys. zł na kościół w Brześciu 
Kuj., to jest to znikoma kwota. Dobrze byłoby, aby zwiększać środki chociaż o inflację. Co 
do wzrostu wynagrodzeń dla pracowników, radny nie będzie się wypowiadał. Faktem jest, że 
w ostatnim czasie nastąpił wzrost wynagrodzeń. Na koniec poprzedniej kadencji wzrost 
wynosił 300 zł. Jeżeli jest zagwarantowane 300 zł, to jest to już zabezpieczenie. Obecnie nie 
ma już osób zarabiających najniższą krajową. Najważniejsze jest, że co roku są podwyżki 
o 300 zł. Radny zasugerował, aby starosta przemyślał jeszcze raz kwestię świąt 
organizowanych przez powiat – 3 maja i 11 listopada. Radny będzie głosował za budżetem, 
bo jest rozwojowy. 
Radny poprosił starostę o informację w sprawie koncepcji budowy SPZPS we Włocławku.   
Radnemu podoba się pomysł budowy zakładu. Do tej pory były wykonywane tylko drobne 
rzeczy.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski podziękował za pozytywną opinię projektu 
budżetu powiatu na rok 2020. Budżet jest rozwojowy. Rekordowy w historii powiatu pod 
względem inwestycji, kwoty wydatków, zaplanowanych środków do pozyskania. Dobrze, że 
radni zauważają pracę zarządu. Rok temu nastąpiła zmiana władzy w powiecie. Obecna 
władza ma inne spojrzenie na pewne sprawy. Społeczeństwo oceni te działania. Jeżeli chodzi 
o współpracę z gminami, to stwierdzić należy, że obecnie nie dopłaca się gminom do ich 
inwestycji i gminy też nie dopłacają do powiatowych inwestycji. Obecnie władze gmin są 
zadowolone z tego rozwiązania, poza jednym wójtem, który określił zdanie odrębne na 
spotkaniu. Z inwestycjami powiat wkracza głęboko na każdej gminie. Każdy wójt powie, że 
dobrze byłoby, aby powiat dał im 300 tys. zł, bo stoi dobrze finansowo. Również powiat 
mógłby powiedzieć, aby marszałek, wojewoda dał pieniądze. Każdy odpowiada za swój 
budżet i kieruje się swoimi potrzebami. Jeżeli chodzi o wsparcie samorządu miast, to 
w żadnym aspekcie i w żadnej działalności samorząd miasta nie jest wspierany. Przejawia się 
pryzmat straży pożarnej, policji  oraz anwilu. Te jednostki mają siedzibę na terenie miasta 
Włocławka. PSP i policja są organem administracji rządowej i odpowiadają za 
bezpieczeństwo w równiej liczbie osób w mieście i powiecie. Na terenie powiatu funkcjonują 
OSP i należy je wspierać. Czterokrotnie wyższa kwota, która jest  przekazywana OSP jest 
osiągnięciem powiatu, który odpowiada na wnioski radnych, aby te straże wspierać. Prowadzi 
się współpracę z policją i strażą pożarną, które odpowiadają za bezpieczeństwo mieszkańców. 
Kwota na straż jest wyższa, prowadzone jest też tam Powiatowe Centrum Zarządzania 
Kryzysowego. Jeżeli miałoby się prowadzić we własnej siedzibie i z własną obsadą kadrową, 
to koszty byłyby o wiele wyższe. Jeżeli chodzi o zespół koszykówki Anwil, to nie jest to 
wsparcie miasta, tylko drużyny sportowej zawodowej, która funkcjonuje w mieście 
Włocławek. Jest to też jedyna rozrywka sportowa dla mieszkańców powiatu. Statystyki 
pokazują, że tylu samo kibiców interesuje się tym sportem w mieście i powiecie.  Można to 
krytykować. Z analizy, która została przedstawiona radnym za lata 2017 – 2019 w zakresie 
promocji, zamyka się to w porównywalnej kwocie. Pytanie – czy priorytetem jest 
wydatkować dwa razy tyle środków finansowych na media, czy wesprzeć drużynę Anwilu?  
Starosta odebrał wiele pozytywnych aspektów, że powiat interesuje  się i zapewnia coś 
ciekawego dla mieszkańców powiatu. Kwota przekazywana dla Anwilu nie jest wysoka. Na 
pytanie dotyczące organizacji świąt państwowych, starosta poinformował, iż powiat jest 
reprezentowany na uroczystościach powiatowych, gminnych, sołeckich itd. Każdy wniosek, 
który trafił do Starostwa, który był z terenu powiatu został rozpatrzony pozytywnie. Często 
była to kwota 300 zł - 500 zł, święto gminy (żur kujawski, święto mleka) – kilkutysięczne 
wsparcie. Starosta ceni współpracę i tak będzie kontynuowana. Powiat organizuje trzy 
spotkania: Stoły Wigilijne, Stoły Wielkanocne, Święto Powiatu, Dożynki (wymiennie we 
wszystkich gminach).  Starosta stwierdził, że warunkiem organizowania imprez, o których 
mówił radny, jest to, aby w żaden sposób nie kolidowały ze świętami gminnymi. W każdej 
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gminie odbywają się uroczystości patriotyczne i każdy z radnych uczestniczy w nich 
reprezentując samorząd powiatu. Jeżeli chodzi o drogi, to jest zaplanowany rekordowy budżet 
w tym zakresie. Na cztery zadania inwestycyjne złożono wnioski o dofinansowanie, piąte 
zadanie – remontowe. Obecnie nie wiadomo na ile dróg otrzyma się środki finansowe. Jeżeli 
spojrzeć na wkład własny przeznaczony na te drogi, to jest to kwota ok. 12 mln zł. W trakcie 
roku będą podejmowane decyzje czy będą realizowane inwestycje, czy jeżeli któraś 
inwestycja nie otrzyma dofinansowania, to wówczas przełoży się środki na remonty. Dyrektor  
oceni jak drogi wyglądają po okresie zimy. Wiele rzeczy pojawia się też w ciągu roku. W tym 
roku pięć wniosków było dofinansowanych. Na dwa zadania – 80% dofinansowania, trzy – 
50%.  Starosta odniósł się do dotacji na zabytki i powiedział, że inflacja wzrasta. Inflacja 
również rosła przez ostatnie 8 lat. Łatwo z perspektywy mówi się, żeby zwiększyć kwotę do 
500 tys. zł. Jest to prawo opozycji. Poprzednicy nie zwiększali tej kwoty. W tym roku środki 
finansowe zostały podzielone dla wszystkich wnioskodawców w jednakowej kwocie. Starosta 
będzie namawiał zarząd powiatu, że jeżeli będą rozpatrywane wnioski, aby środki trafiły 
w równej kwocie. Jest to sprawiedliwe i nie budzi to podziałów. Identyczna zasada jest 
stosowana przy strażach, klubach sportowych. Podobna jest zasada przekazywania środków 
gminom na patronaty. Każde przesunięcie zwiększa deficyt. Proboszczowie pozytywnie 
ocenili dofinansowanie. Proboszczowie parafii otrzymują też wsparcie z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego, z Urzędu Marszałkowskiego. Na tą chwilę, przy tej kwocie 
należy pozostać. Jeżeli chodzi o wzrost wynagrodzeń, to w ubiegłej kadencji podwyżki 
wynosiły: 200 zł, 150 zł, 0 zł, 300 zł. Daje to kwotę 650 zł. W roku poprzednim i w roku 2020 
– łącznie 700 zł na etat. W dwóch pierwszych latach obecny zarząd zrealizuje więcej niż 
poprzedni w poprzedniej kadencji. Należy mieć świadomość tego, że każde 100 zł podwyżek 
dla pracowników – to kwota 600.000 zł dla budżetu.   Zawsze coś jest kosztem czegoś. Radni 
powinni powiedzieć czego kosztem ma być to zrealizowane? Najważniejszym wydźwiękiem 
tego budżetu jest rekordowa kwota na inwestycje – 40 mln zł. Dba się o pracowników, 
realizuje się cele społeczne. Zarząd, koalicja  zawsze stara się robić to w sposób wyważony, 
aby sprawy inwestycyjne, osobowe, społeczne były zatwierdzone. Z deklaracji wynika, że 
radni będą głosować „za” budżetem. Pojawiają się różne sprawy, na które ma się różne 
spojrzenie. Starosta wniósł o poparcie budżetu, który jest ambitny, rozwojowy dla powiatu, 
dla mieszkańców, pracowników, organizacji społecznych.  
Jeżeli chodzi o SPZPS we Włocławku, to na jednej z poprzednich sesji były przyjęte środki 
finansowe na budowę koncepcji funkcjonowania zakładu. Są już wstępne zarysy koncepcji. 
Są one uzgadniane z lekarzami, pracownikami, aby funkcjonalność budynku była jak 
najlepsza. Jest też wymóg wybudowania 300 miejsc parkingowych, bo tak stanowi miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego. Pojawiały się pomysły parkingu podziemnego, ale 
generuje to bardzo duże koszty. Obecnie uzgodniono, że będzie parking naziemny, budynek 
możliwie jak najprostszy. Są też uzgodnienia z konserwatorem zabytków.  Odbyło się kilka 
spotkań w Urzędzie Marszałkowskim. Przygotowywana jest uchwała dotycząca przekazania 
powiatowi 40 arów działki, bo byłym „starym szpitalu”. W razie czego powiat ma zostawić 
z tyłu taką samą powierzchnię działek dla Marszałka. Jest jeszcze sprawa WOMP- u, który 
posiada dwie małe działki. Jest problem prawny. WOMP nie może przekazać działek 
darowizną, bo mają stratę finansową.  Rozmowy toczą się w tym kierunku, aby te działki 
można było kupić od WOMP. Wszystko jest na dobrej drodze, aby być właścicielem gruntów. 
W pierwszej połowie roku 2020 powinno się ogłosić przetarg w systemie zaprojektuj 
i wybuduj z terminem opracowania dokumentacji w roku 2020,  a w następnych latach  - 
realizacja inwestycji. Wpasowuje się to też w funkcjonowanie nowego Regionalnego 
Programu Operacyjnego. Starosta chce, aby to było przedsięwzięcie indykatywne. 
Z doniesień medialnych wynika, że ma być tworzony fundusz  inwestycyjnych w NFZ 
w wysokości 2 mld zł. Powiat będzie też zabiegał o środki finansowe.  Inwestycja ta jest 
bardzo potrzebna. Są dwie działki na ul. Łady i na ul. Radosnej. Rada będzie podejmowała 
decyzję, czy jeśli nie będą potrzebne, czy będzie można je sprzedać. Są to wartościowe 
grunty. Jeśli okaże się, że są zbędne, to można je zbyć i środki finansowe przeznaczyć na 
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wyposażenie zakładu. Dąży się do tego, aby poszczególne zakłady z poszczególnych 
budynków przenieść do jednego, aby obniżyć koszty funkcjonowania. Obecny dyrektor 
przejmował jednostkę ze startą 400 tys. zł, jest szansa, że budżet na koniec roku zbilansuje 
się. Kontrakt na rok przyszły, dzięki wielu działaniom dyrektora, ulegnie wzrostowi. 
Jednostka zmierzy się  z problemem najniższej krajowej. W następnym roku podejmie się 
decyzję, czy środki dla jednostki będą przekazywane. Trudno powiedzieć jakie będą środki 
z udziału w podatku PIT. Starosta podkreślił, że środki są wydatkowane na potrzeby powiatu 
włocławskiego i nie ma rozdawnictwa.  
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że na pewno pozostanie różnica poglądów. Radny 
stwierdził, że najważniejsze jest czy parytet procentowy inwestycyjnych kwot do kwot 
ogólnych maleje czy nie. Nad tym należy czuwać.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy chcą złożyć wnioski? Czy propozycje 
zgłaszane w trakcie dyskusji były jedynie głosami w dyskusji? Radni stwierdzili, że były to 
głosy w dyskusji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu Powiatu 
o stanie mienia powiatu. 

 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

7) Opinia Komisji Budżetu i Finansów w sprawie wniosków i opinii przedłożonych 
przez stałe komisje dotyczące projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020.   

 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż poszczególne stałe komisje opiniowały projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia WPF i projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2020. Komisje nie podjęły wniosków, wydały pozytywne 
opinie. Stosowne kserokopie opinii członkowie komisji otrzymali w materiałach na komisję 
oraz w dniu dzisiejszych obrad. Pozytywne opinie wydały komisje: 
- w dniu 26 listopada 2019 r. - Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, 
- w dniu 25 listopada 2019 r. – Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, 
- w dniu 21 listopada 2019 r. – Komisja Infrastruktury i Rozwoju,    
- w dniu 21 listopada 2019 r. – Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych.  
W dniu dzisiejszym Komisja Budżetu i Finansów również wyraziła pozytywną opinię.  
W związku z powyższym zostanie skierowane pismo do Zarządu Powiatu w brzmieniu: 

„Uprzejmie informuję, iż w dniu 29 listopada 2019 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku, podczas którego komisja 
analizowała  projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (wyniki głosowania: „za” 
– 7, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0). 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2020 rok (wyniki głosowania: „za” - 6, „przeciw” - 0, 
„wstrzymało się” – 0). 

Komisja Budżetu i Finansów stosownie do uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu 
we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego zapoznała się z opiniami stałych komisji  i pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu powiatu na rok 2020.  
W załączeniu przekazuję kserokopie opinii stałych komisji rady.  

  
             Przewodniczący Komisji  
                Budżetu i Finansów  
   Włodzimierz Bogdan Kaczmarek”    

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi, pytania? 
Radni nie wnieśli uwag.  
 

8)Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos? 
Radni nie przedstawili wniosków, oświadczeń.  
 
9 )Zamknięcie obrad Komisji.  
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 29 listopada  
2019 r. o godzinie 1320 zamknął obrady komisji.  

 
Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 
 

Włodzimierz Bogdan Karczmarek 
 
   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….. 


